

**[LE TEXTE EN FRANÇAIS SUIT]**

Good day everyone;

The Priests and Deacons Retreat - Jubilee 2025 will take place at **Canadian Divine Mercy Ctr & Apostolate** (CDMCA) in Lanark, ON, 05-09 May. A detailed schedule will be provided closer to the dates or on arrival, however, the overall scope will be as follows:

Mon 5 May	Travel Day	Arrival for 1730hrs for Dinner	Social/Intro and Orientation for the week
Tues 6 May	Retreat	+Bishop McCaig, C.C.	Evening activity
Wed 7 May	Retreat	Ibid	Ibid
Thu 8 May	Retreat	Ibid	Ibid
Friday 9 May	Travel Day	Closing Mass in AM and Lunch provided for 1200hrs.	

**R&Q**

- Rooms: Each participant has a room reserved at the CDMCA. Anyone seeking to depart before Fri 9 May must obtain prior approval from the Bishop or LCol Varga, VG. (Note: Rooms may be shared as this is a Retreat ctr.)
- Meals: Participants will be provided rations by the Divine Ctr.
- Payment: The cost for R&Q will be \$460.00 (Tx included) payable to RC MILORD CDN. (Note: Invoice and Receipt will be provided by RC MILORD).

**Meeting Space**

- A mtg area with Wi-Fi has been booked.

**Annual Retreat Funds (*Serving Members*)**

- Clerics are to use their Annual Retreat Funds IAW Chap. 5, Part Two, para. 57, 'i' & Chap. 17, para. 21 'd', RCChS Service Manual (2022) & The Royal Canadian Chaplain Service Campaign Plan: *One Chaplaincy, One Team (2022-2030)*, page 27.

**Retired Clerics**

- No requirement to attend but most welcome to join us.

## **Travel**

- Please do not book return travel prior to Fri 09 May unless you have been granted permission by +Bishop McCaig, C.C. or LCol Varga.
- Please let us know ([stephane.sarazin@forces.gc.ca](mailto:stephane.sarazin@forces.gc.ca)) if you need transport to CDMCA from Ottawa (i.e. the meet up place will be Our Lady of the Airways Chapel, Uplands Site, 337 Breadner Blvd, Gloucester, ON (2.4km from YOW)).
- CDMCA has plenty of free parking.

## **Confirmation of Attendance**

- Please confirm with the Chancellor about your attendance and travel info to this event **NLT 25 April 2025**. Visit <https://rcmilord-ordmilcr.com/retreat-2025-retraite> to ensure that your name is listed for the said Retreat.

## **Purpose of the Retreat**

- Spiritual retreats are valuable experiences that promote mental, emotional, and spiritual well-being. By providing a structured environment for introspection, healing, and connection, these retreats enable individuals to return to their everyday lives and place of work within the CAF rejuvenated and more aligned with their true selves. The Military Ordinariate wants to offer a week of "spiritual resilience to ensure that (RC) Chaplains are able to support their CoC as advisors on various issues" (see Campaign Plan) affecting CAF members and their families.

## **Theme**

- Pilgrims of Hope

## **Ecclesiastical Dress**

- Alb and White Stole

## **Retreat Dress**

- Casual

Please let me know if you have any questions.

Bonjour à tous;

La retraite des prêtres et des diacres - Jubilé 2025 aura lieu au **Canadian Divine Mercy Ctr & Apostolate** (CDMCA) à Lanark, en Ontario, du 5 au 9 mai. Un horaire détaillé sera fourni à l'approche des dates ou à l'arrivée, mais la portée globale sera la suivante :

Lun 5 mai	Journée de voyage	Arrivée à 17h30 pour le souper	Activités sociales/d'introduction et d'orientation pour la semaine
Mar 6 mai	Retraite	+Mgr McCaig, C.C.	Activité en soirée
Mer 7 mai	Retraite	Ibid	Ibid
Jeu 8 mai	Retraite	Ibid	Ibid
Ven 9 mai	Journée de voyage	Messe de clôture le matin et dîner prévus pour 12h00.	

## Q&R

- Chambres : Chaque participant dispose d'une salle réservée au CDMCA. Quiconque souhaite partir avant le vendredi 9 mai doit obtenir l'approbation préalable de l'évêque ou du Lcol Varga, VG.  
(Remarque : les chambres peuvent être partagées car il s'agit d'un ctr de retraite.)
- Repas : Les participants recevront des rations du Divine Ctr.
- Paiement : Le coût des Q&R sera de 460,00 \$ (Tx inclus) payable à RC MILORD CDN. (Remarque : La facture et le reçu seront fournis par l'ORDMIL).

## Espace de réunion

- Une zone pour les réunions avec Wi-Fi a été réservée.

## Fonds de retraite annuelle (*membres actifs*)

- Les clercs doivent utiliser leurs fonds de retraite annuelle IAW ch. 5, deuxième partie, para. 57, « i » et ch. 17, para. 21 « d », Manuel de service de l'Aumônier royal canadien (2022) et Plan de campagne du service de l'aumônier royal canadien : *Une aumônerie, une équipe (2022-2030)*, page 27.

## **Clercs à la retraite**

- Aucune exigence d'y assister, mais sont les bienvenus à nous rejoindre.

## **Voyagement**

- Veuillez ne pas réserver un voyage de retour avant le vendredi 9 mai, à moins d'avoir obtenu la permission de +Bishop McCaig, C.C. ou du Lcol Varga.
- Veuillez nous informer ([stephane.sarazin@forces.gc.ca](mailto:stephane.sarazin@forces.gc.ca)) si vous avez besoin d'un transport vers CDMCA à partir d'Ottawa (le lieu de rendez-vous sera la chapelle Notre-Dame-des-Victoires, site Uplands, 337 Breadner Blvd, Gloucester, ON (2,4 km de YOW)).
- Le CDMCA dispose de nombreux stationnements gratuits.

## **Confirmation de présence**

- Veuillez confirmer auprès du chancelier votre présence et info de voyage à cet événement **avant le 25 avril 2025**. Visitez <https://rcmilord-ordmilcr.com/retreat-2025-retraite> pour vous assurer que votre nom est inscrit pour ladite retraite.

## **Objectif de la retraite**

- Les retraites spirituelles sont des expériences précieuses qui favorisent le bien-être mental, émotionnel et spirituel. En offrant un environnement structuré pour l'introspection, la guérison et la connexion, ces retraites permettent aux personnes de retourner à leur vie quotidienne et à leur lieu de travail au sein des FAC rajeunies et plus alignées avec elles-mêmes. L'Ordinariat militaire veut offrir une semaine de « résilience spirituelle pour s'assurer que les aumôniers (CR) sont en mesure de soutenir leur CdC en tant que conseillers sur diverses questions » (voir Plan de campagne) touchant les membres des FAC et leurs familles.

## **Thème**

- Pèlerins de l'espoir.

## **Tenue ecclésiastique**

- Aube et étole.

## **Robe de retraite**

- Décontracté.

N'hésitez pas à me contacter si vous avez des questions.

Thank you / merci,

Stéphane Sarazin, CD. J.C.L.

Chancellor/ICCMC, Chaplain General, Chief of Military Personnel

Chancelier/CIAMC, Aumônier général, Chef du personnel militaire